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Beslutande 

Se närvarolista på sida 2 

Övriga deltagare 

Elin Bergsten, ekonomi- och administrativ chef, Skellefteå Kraft 

AB, §§ 298 – 301 

Johan Forssell, kommunsekreterare 

Thomas Lundström (L), revisionens ordförande, § 286 

Samuel Lundqvist, ekonomichef, §§ 298 – 301 

 

 

Justerare Maria Bernsson samt Ann Åström 

Malin Berglund samt Christina Soldan 

Paragrafer §§ 283-315 

Underskrifter 
 

 

 

  

Kenneth Fahlesson, ålderspresident, ordförande § 283  Annamaria Hedlund, ordförande §§ 284-315 
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Maria Bernsson, justerare 

   

Johan Forssell, sekreterare   
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Närvarande ledamöter Daniel Ådin (S) 

Ann Åström (S) 

Lorents Burman (S) 

Evelina Fahlesson (S) 

Malin Berglund (S) 

Annika Bray (S), §§ 310 – 315 

Mats Ekman (S) 

Kenneth Fahlesson (S), ålderspresident 

Annamaria Hedlund (S), ordförande 

Martin Hedqvist (S) 

Iosif Karambotis (S) 

Sara Keisu-Lundh (S) 

Carina Lillbacka (S) 

Felicia Lundmark (S) 

Anna Lundström (S) 

Elisabeth Lundström (S) 

Gunilla Lundström (S) 

Kamel Mnad (S) 

Magnus Nilsson (S) 

Isak Rådahl (S) 

Daniel Sjögren (S) 

Fredrik Stenberg (S) 

Tomas Teglund (S) 

Andreas Löwenhöök (M) 

Henry Andersson (M) 

Kaisa Edström (M), §§ 283 - 305 

Anette Lindgren (M) 

Kjell Lindström (M) 

Viktoria Sundin (M) 

Nils E Vesterberg (M) 

Magnus Bergmark (SD) 

Elisabeth Lundqvist (SD) 

Marcus Sehlstedt (SD) 

Pär Sehlstedt (SD) 

Linda Strandberg (SD) 

Henrik Öhman (SD) 

Carina Sundbom (C) 

Håkan Andersson (C) 

Kjell Bergmark (C) 

Maria Bernsson (C) 

Katarina Larsson (C) 

Kornelia Paulander (C) 

Joakim Wallström (V) 

Weidan Gong (V) 

Lilian Nilsson (V) 

Filip Palukka (V) 

Lova Torstensson (V) 

Lena Forsman (KD) 

Per Boström (KD) 

Andreas Boman (KD) 

Frida Löfroth (KD) 

Hans Brettschneider (MP) 
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Linnea Öhman (MP), §§ 283 - 309 

Christina Soldan (L) 

Jens Wennberg (L) 

Tjänstgörande ersättare Daniel Enwall (S) för Carina Barrljung (S) 

Daniel Johansson (S) för Annika Bray (s), §§ 281 – 309 

Jasmin Ravaghi (S) för Maria Granskär (S) 

Kristin Lundmark (S) för Kevin Stenberg (S) 

Fredrik Lundberg (S) för Peter Stensmar (S) 

Solveig Widmark Andersson (S) för Monica Widman 

Lundmark (S) 

Helen Lundmark (M) för Stefan Anundi (M) 

André Waplan (M) för Ramona Dolan (M) 

Anette Lundqvist (M) för Kaisa Edström (M), §§ 306 – 315 

Sinikka Lindquist (M) för Micaela Löwenhöök (M) 

Per-Ivar Skogqvist (M) för Johan Söderberg (M) 

Tony Rönnqvist (SD) för Markku Abrahamsson (SD) 

Monica Lindow (MP) för Linnea Öhman (MP), §§ 310 – 315 
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§ 283 Dnr KS 2022-000649 102 

Val av ordförande i kommunfullmäktige för tiden 2022-

10-15 - 2026-10-14 

Kommunfullmäktiges beslut 

Annamaria Hedlund (S) utses till kommunfullmäktiges ordförande för perioden fram 

till och med 2026-10-14. 

Sammanfattning 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 2 § skall kommunfullmäktige, de år då val 

av fullmäktige ägt rum i hela landet, välja en ordförande som tillsammans med en 

första och en andre vice ordförande utgör kommunfullmäktiges presidium. Dessa 

val skall förrättas på ett sammanträde som hålls före december månads utgång. 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Annamaria Hedlund 

Kommunstyrelsens sekretariat, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 284 Dnr KS 2022-000628 102 

Val av vice ordföranden i kommunfullmäktige för tiden 

2022-10-15 - 2026-10-14 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kenneth Fahlesson (S) utses till kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande för 

perioden fram till och med 2026-10-14. 

2. Henry Andersson (M) utses till kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande för 

perioden fram till och med 2026-10-14. 

Sammanfattning 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 2 § skall kommunfullmäktige, de år då val 

av fullmäktige ägt rum i hela landet, välja en första och en andre vice ordförande 

som tillsammans med ordföranden utgör kommunfullmäktiges presidium. Dessa val 

skall förrättas på ett sammanträde som hålls före december månads utgång. 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Kenneth Fahlesson 

Henry Andersson 

Kommunstyrelsens sekretariat, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 285 Dnr KS 2022-000629 102 

Val av valberedning för tiden 2022-10-15 - 2026-10-14 

Kommunfullmäktiges beslut 

Till valberedningen för perioden till och med 2026-10-14 utses: 

Ledamöter: 

Kenneth Fahlesson (S), ordförande 

Johan Söderberg (M), vice ordförande 

Annica Bray (S) 

Maria Granskär (S) 

Kjell Bergmark (C) 

Bi Andersson (V) 

Lena Forsman (KD) 

Ersättare: 

Ann Åström (S) 

Daniel Ådin (S) 

Peter Stensmar (S) 

Viktoria Sundin (M) 

Maria Karlsson (V) 

Christina Soldan (L) 

Monica Lindow (MP) 

Representant med närvaro- och yttranderätt: 

Magnus Bergmark (SD) 

Sammanfattning 

I § 39 kommunfullmäktiges arbetsordning anges att på det första sammanträdet 

med nyvalda fullmäktige väljer fullmäktige en valberedning som består av sju 

ledamöter och lika många ersättare. Fullmäktige väljer samtidigt ordförande och 

vice ordförande till valberedningen. 

I samma paragraf anges även att samtliga fullmäktigepartier skall vara 

representerade i valberedningen. Detta sker genom att partier som inte har valda 

ledamöter eller ersättare har rätten att utse representanter med närvaro- och 

yttranderätt, till ett antal av en per parti. 

Valberedningen har till uppgift skall lägga fram till förslag till de val som skall 

förrättas i kommunfullmäktige med undantag av fullmäktiges presidium, 

valberedning eller fyllnadsval som inte är ordförandeval i nämnd eller 

bolagsstyrelse. 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

De valda 

Kommunstyrelsens sekretariat, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 286 Dnr KS 2022-000017 101 

Revisorerna har ordet 

Kommunfullmäktiges beslut 

Information noteras. 

Sammanfattning 

Revisionens ordförande Thomas Lundström (L) informerar om revisionens 

granskning av Skellefteå kommuns delårsrapport. 

______________________________________________________________________________ 
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§ 287 Dnr KS 2022-000589 107 

Upphävande av ägarpolicy för kommunägda bolag 

Kommunfullmäktiges beslut 

Av kommunfullmäktige 2020-03-31 § 99 fastställd ägarpolicy upphävs. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige fastställde 2022-08-31 § 221 Riktlinjer för ägarstyrning i 

Skellefteå kommun. I beslutet upphävdes även ägarpolicy kommunägda bolag, 

fastställd av kommunfullmäktige 2014-11-18 § 262. PÅ grund av ett beklagligt 

missförstånd uppmärksammades inte att de nya riktlinjerna även ersatte av 

kommunfullmäktige 2020-03-31 § 99 fastställd ägarpolicy. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 316 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-10-03 

Bilaga Riktlinjer för ägarstyrning i Skellefteå kommun 2022-08-30 § 221 

 

______________________________________________________________________________ 

 

Beslutet sänds till: 

Kommunledningskontoret, finans och Juridik 
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§ 288 Dnr KS 2022-000548 049 

Kravpolicy för Skellefteå kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Skellefteå kommun kravpolicy fastställs enligt kommunledningskontorets 

förslag. 

2. Av kommunfullmäktige 2019-10-29 § 25 fastställd kravpolicy upphör att 

gälla. 

Inlägg 

Jens Wennberg (L) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har upprättat ett förslag till ny kravpolicy för Skellefteå 

kommun. Syftet med ändringarna är att skapa enhetliga rutiner för kommunens 

arbete gällande kravhantering. Syftet är också att säkra en hantering av kommunens 

fordringar så att den inte strider mot andra regelverk som t.ex. barnkonventionen. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 298 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-09-19 

Förslag till kravpolicy för Skellefteå kommun 

__________________________________________________________________________________ 

  

Beslutet sänds till: 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 

Förvaltningen support och lokaler 
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§ 289 Dnr KS 2022-000576 107 

Ecolink, sammankoppling Skellefteå och Skelleftehamns 

fjärrvärmenät 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Skellefteå Kraft ABs investering på 225 000 000 kronor i 

ortsammanbindande fjärrvärmekulvert, som genomförs tillsammans med 

erforderliga tryckhöjningsstationer samt växlarstation vid Rönnskärsverken, 

godkänns. 

2. Beslutet enligt ovan villkoras med att det har ingåtts ett spillvärmeavtal. 

Inlägg 

Martin Hedqvist (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2022-09-22 § 277 att rekommendera 

kommunfullmäktige att godkänna av Skellefteå Kraft ABs förslag till investering, 225 

000 000 kronor, i ortsammanbindande fjärrvärmekulvert som genomförs 

tillsammans med erforderliga tryckhöjningsstationer samt växlarstation vid 

Rönnskärsverken. I summan ingår utredningskostnader. Investeringen förutsätter 

ingånget spillvärmeavtal  

Bakgrunden är att Skellefteå Kraft AB har haft ett långt samarbete med Boliden. 

Detta samarbete är nu tänkt att utökas till att innefatta spillvärmeleveranser till 

Skellefteås fjärrvärmenät. Investeringen är gynnsam både ur miljö- och ekonomiskt 

perspektiv. Spillvärmen ersätter torv som bränsle och bidrar till målet om fossilfri 

fjärrvärmeproduktion 2025.  

Skellefteå Kraft AB har beviljats 50 procent och Boliden 35 procent av total 

investeringskostnad i investeringsbidrag från Klimatklivet för att genomföra 

projektet. För Skellefteå Kraft ABs del uppgår bidraget till maximalt 102 985 000 

kronor. Projektet är beroende av att respektive part genomför sin del. Tidskravet 

från Naturvårdsverket sätter press på projektet då leveranstider idag känns osäkra 

och projektets komplexitet är hög. Av denna anledning är det av stor vikt att 

påbörja projektet och beställa material så snart som möjligt efter eventuellt positivt 

beslut om att genomföra investeringen erhållits.  

Samarbetet kommer att bygga på ett mångårigt samarbetsavtal som hanterar 

priser, optimering och volym, förhandlingar är just uppstartade och förväntas vara 

klara under våren. 

Investeringen är av den storleksordningen att kommunfullmäktiges 

ställningstagande måste inhämtas.  

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att Skellefteå Kraft ABs investering på 225 000 000 kronor 

i ortsammanbindande fjärrvärmekulvert, som genomförs tillsammans med 

erforderliga tryckhöjningsstationer samt växlarstation vid Rönnskärsverken, 

godkänns (beslutspunkt 1); samt att beslutet enligt ovan villkoras med att det har 

ingåtts ett spillvärmeavtal (beslutspunkt 2). 
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Martin Hedqvist (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 314 

Protokoll, styrelsen för Skellefteå Stadshus 2022-09-22 § 277 

Bilaga Beslutsunderlag Ecolink 

__________________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 

Skellefteå Stadshus AB 

Skellefteå Kraft AB 
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§ 290 Dnr KS 2022-000129 101 

Förteckning över motioner som inte är slutbehandlade 

Kommunfullmäktiges beslut 

Rapporten noteras. 

Sammanfattning 

I kommunfullmäktiges arbetsordning står det ” Kommunstyrelsen skall två gånger 

varje år redovisa de motioner som inte har beretts färdigt. Redovisningen skall 

göras på fullmäktiges ordinarie sammanträden i april och oktober.”  

En förteckning över motioner som inte är slutbehandlade har upprättats. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 309 

Tjänsteskrivelse, förvaltningen support och lokaler 2022-09-05 

Förteckning över motioner som inte är slutbehandlade  

______________________________________________________________________________ 
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§ 291 Dnr KS 2022-000579 102 

Val av styrelseledamöter, representation i dotterbolag 

till Skellefteå Industrihus AB (IH Galaxias AB, Tärnan 

AB) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Åsa Andersson befrias från uppdraget som ledamot i styrelsen för Skellefteå 

IH Galaxias AB. 

2. Elin Söderlund befrias från uppdraget som ledamot i, samt ordförande för, 

styrelsen för Skellefteå IH Galaxias AB. 

3. Helena Markgren utses till ledamot i styrelsen för Skellefteå IH Galaxias AB 

2022-11-01 för perioden fram till slutet av den bolagsstämma som omfattar 

mandatperioden 2018 - 2022. 

4. Cathrine Gustafsson utses  till ledamot i, samt ordförande för, styrelsen för 

Skellefteå IH Galaxias AB för perioden fram till slutet av den bolagsstämma 

som omfattar mandatperioden 2018 - 2022. 

5. Elin Söderlund befrias från uppdraget som suppleant i styrelsen för 

Fastighetsbolaget Tärnan AB. 

6. Staffan Hansson utses till suppleant i styrelsen för Fastighetsbolaget Tärnan 

AB för perioden fram till slutet av den bolagsstämma som omfattar 

mandatperioden 2018 - 2022. 

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2022-09-22 § 282 att föreslå 

kommunfullmäktige vissa förändringar i styrelser för dotterbolag till Skellefteå 

Industrihus AB.  

Beslutsunderlag 

Protokoll, styrelsen för Skellefteå Stadshus AB 2022-09-22 § 282 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-09-30 

Bilaga, skrivelse representation i dotterbolag till Skellefteå Industrihus AB 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Åsa Andersson 

Elin Söderlund 

Helena Markgren 

Cathrine Gustafsson 

Staffan Hansson 

Skellefteå Stadshus AB 

Skellefteå Industrihus AB 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Lönecenter förtroendevalda 
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§ 292 Dnr KS 2022-000580 102 

Val styrelseledamöter, representation i hel- och delägda 

bolag till Skelleftebostäder AB (Butiken 1 i Skellefteå 

AB, Kapella Fastigheter AB, Skellefteå Holding Kapella 

AB, Byggrätt Norr AB) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Åsa Andersson befrias från uppdraget som ledamot i styrelsen för Butiken 1 

i Skellefteå AB. 

2. Helena Markgren utses till ledamot i styrelsen för Butiken 1 i Skellefteå AB 

fram till slutet av den bolagsstämma som omfattar mandatperioden 2018 - 

2022. 

3. Åsa Andersson befrias från uppdraget som ledamot i styrelsen för Kapella 

Fastigheter AB. 

4. Åsa Andersson befrias från uppdraget som ledamot i styrelsen för Skellefteå 

Holding Kapella AB. 

5. Helena Markgren utses till ledamot i styrelsen för Skellefteå Holding Kapella 

AB för perioden fram till slutet av den bolagsstämma som omfattar 

mandatperioden 2018 - 2022. 

6. Åsa Andersson befrias från uppdraget som ledamot i, samt ordförande för, 

styrelsen i Byggrätt Norr AB. 

7. Helena Markgren utses till ledamot i, och ordförande för, styrelsen i 

Byggrätt Norr AB för perioden fram till slutet av den bolagsstämma som 

omfattar mandatperioden 2018 - 2022. 

Sammanfattning 

styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2022-09-22 § 283 att föreslå 

kommunfullmäktige vissa förändringar i styrelser för dotterbolag till 

Skelleftebostäder AB.  

Beslutsunderlag 

Protokoll, styrelsen för Skellefteå Stadshus AB 2022-09-22 § 283 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-09-30 

Bilaga 8 Skelleftebostäder AB, skrivelse representation i hel- och delägda bolag till 

Skelleftebostäder AB 

__________________________________________________________________________________ 
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Beslutet sänds till: 

Åsa Andersson 

Helena Markgren 

Skellefteå Stadshus AB 

Skelleftebostäder AB 

Förvaltningen support och lokaler, ansvarig för Troman 

Lönecenter förtroendevalda 
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§ 293 Dnr KS 2021-000575 610 

Motion av Christina Soldan (L), Kerstin Olofsson (L) och 

Stina Engström (L) om åtgärder mot antisemitismen i 

kommunens skolor (35/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen är, med hänvisning till yttranden från samrådet för nationella 

minoriteter, gymnasienämnden samt för- och grundskolenämnden att 

betrakta som besvarad. 

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 

kommunfullmäktiges sida 

Inlägg 

Christina Soldan (L), Fredrik Stenberg (S) samt Andreas Löwenhöök (M) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamöterna Christina Soldan (L), Kerstin Olofsson (L) och Stina 

Engström (L) har inkommit med en motion i vilken föreslås att skolnämnderna får i 

uppdrag att kartlägga antisemitismen i Skellefteås skolor (beslutspunkt 1); att 

skolnämnderna får i uppdrag att ta fram konkreta åtgärdsförslag, baserade på 

resultatet i rapporten (beslutspunkt 2); samt att  uppdragen redovisas i 

kommunfullmäktige (beslutspunkt 3). 

Gymnasienämnden beslutade 2022-02-24 § 23 att föreslå att motionen avslås. 

Nämnden hänvisar till att inom ramen för det systematiska kvalitetsarbetet ingår att 

skolformerna på enhetsnivå uppmärksammar och prioriterar åtgärder av de brister 

som framgår.  

För- och grundskolenämnden beslutade 2022-02-22 § 18 att föreslå 

kommunfullmäktige att motionen avslås med hänvisning till att det i nämndens 

verksamhet redan idag pågår ett arbete för att på enhetsnivå uppmärksamma och 

vidta åtgärder om/när antisemitism uppmärksammas. Om det via det systematiska 

kvalitetsarbetet eller på annat sätt skulle uppmärksammas att antisemitismen är ett 

problem som behöver hanteras på annat än på respektive enhet ska Utbildning och 

arbetsmarknad återkomma till för- och grundskolenämnden om förvaltningens 

resurser inte bedöms som tillräckliga för att vidta lämpliga insatser för att hantera 

frågan inom nämndens ansvarsområde. 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-05-03 § 146 att Ärendet återremitteras till 

samrådet med de nationella minoriteterna för beredning av frågan huruvida en 

kartläggning behöver göras i enlighet med motionen. 

Samrådet för nationella minoriteter har yttrat sig och ser gärna att kommunen tar 

ett samlat grepp gällande arbetet mot diskriminering av alla nationella minoriteter, 

och lägger till området till kommunens prioriterade mål i det kommande program 

för utvecklingsarbete med frågor avseende nationella minoriteter i Skellefteå 

kommun (2023-2026), och arbetar aktivt med att implementera lagen om nationella 

minoriteter och minoritetsspråk i hela kommunorganisationen. 
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Yrkanden 

Kommunstyrelsen för motionen är, med hänvisning till yttranden från samrådet för 

nationella minoriteter, gymnasienämnden samt för- och grundskolenämnden att 

betrakta som besvarad (beslutspunkt 1); samt att motionen föranleder inte någon 

ytterligare åtgärd från kommunfullmäktiges sida (beslutspunkt 2). 

Fredrik Stenberg (S) samt Andreas Löwenhöök (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 303 

Yttrande, samrådet för nationella minoriteter 2022-08-10 

Protokoll, kommunfullmäktige 2022-05-03 § 146 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-04-05 § 149 

Protokoll, gymnasienämnden 2022-02-24 § 23 

Tjänsteskrivelse, utbildning och arbetsmarknad 2022-01-21 

Protokoll, för- och grundskolenämnden 2022-02-22 § 18 

Tjänsteskrivelse, utbildning och arbetsmarknad 2022-02-01 

Motion 35/21 

__________________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Stina Engström 

samrådet för nationella minoriteter 

Gymnasienämnden 

För- och grundskolenämnden 
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§ 294 Dnr KS 2022-000385 107 

Interpellation av Linnea Öhman (MP) om hyggesfritt 

skogsbruk på Skellefteå krafts skogsmarker (26/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 

Linnea Öhman (MP), Fredrik Lundberg (S) samt Hans Brettschneider (MP) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Linnea Öhman (MP) har ställt följande interpellation 

till kommunstyrelsens ordförande:  

"Skellefteå Kraft äger över 9 000 hektar produktiv skogsmark. Det motsvarar nästan 

en procent av kommunens totala yta. Det finns mycket att läsa på Skellefteå krafts 

hemsida om deras hållbarhetsarbete, och bilden blir att det pågår ett seriöst arbete 

för biologisk mångfald. Det är bra. 

Bland annat framgår att det görs inventeringar av all skogsmark och att särskilda 

skötselplaner tas fram där det visar sig finnas särskilda djur eller växter som behöver 

tas hänsyn till. Sedan 2021 är vårt skogsbruk certifierat enligt PEFC, världens största 

certifieringssystem för uthålligt skogsbruk. 

Det framgår även att cirka 9 procent av arealen avsätts till skyddade områden och 

till områden för aktiv naturvård såsom t ex bränning, skötsel av ängsmark, 

tillskapande av lövdominerande skogar samt rekreations- och upplevelsehänsyn. 

det går att jämföra med genomsnittet i Västerbotten, som ligger på 6 procent 

formellt skyddad skog. Däremot är det en bit kvar till Sveriges Miljömål att 17 

procent av landytan ska ha ett ekologiskt representativt skydd till 2020. EU-

kommissionen presenterade 2020 en målsättning är att rättsligt skydda minst 30 

procent av EU:s landyta, så allt tyder dessutom på att ambitionerna kommer höjas. 

Enligt naturvårdsverket behöver hyggesfria metoder öka mer. Trots omfattande 

information om Skellefteå krafts hemsida hittar jag ingenting om hyggesfria 

skogsbruksmetoder. Hyggesfritt innebär mindre påverkan på naturen och man 

slipper de utsläpp som initialt kommer av en slutavverkning. Det blir dessutom 

trevligare för människor som nyttjar skogen om den inte kalavverkas. En anledning 

till att inte mer skog brukas hyggesfritt idag är att kunskapen om metoden inte är 

tillräckligt spridd. 

Genom att bruka skogen hyggesfritt skulle Skellefteå kommunkoncern kunna bidra 

till att öka den kunskapen. 

Med anledning av detta undrar jag: 

 Hur många procent av Skellefteå krafts produktiva skog har ett formellt 

skydd idag? 

 Hur många hektar skog slutavverkade Skellefteå kraft de senaste tre åren? 
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 Finns planer för att bruka någon andel av Skellefteå krafts skogsmark 

hyggesfritt, och så fall hur mycket? 

 Om det inte finns sådana planer, vad är anledningen till det?" 

Kommunstyrelsens ordförande har, med stöd av bestämmelserna i 

kommunfullmäktiges arbetsordning 33 § 2 pkt överlämnat besvarande till 

ordföranden i styrelsen för Skellefteå Kraft AB.  

Ordföranden i styrelsen för Skellefteå Kraft AB Fredrik Lundberg (S) lämnar följande 

svar: 

"Vi på Skellefteå Kraft är positiva till det engagemang som Miljöpartiet visar med 

denna motion. Det ger oss på Skellefteå Kraft chansen att få berätta lite hur vi 

tänker och verkar i dessa frågor. 

Vi håller naturligtvis med det som Naturvårdsverket och Skogsstyrelsen påtalat 

kring att kalhyggesfria metoder för framtiden ska användas mer i det Svenska 

skogsbruket ”där det är lämpligt”. 

För att då kunna analysera vilka marker som är lämpliga ur biologiskt, 

produktionsmässigt eller ekonomiskt perspektiv måste man först se vad man menar 

med de vanligaste kalhyggesfria metoderna. 

Blädning är den metod som man främst förknippar med kalhyggesfritt, här gallrar 

man med jämna mellan rum (10-20 år) bort de grövsta träden och friställer klenare 

stammar som får växa till sig. Denna metod gynnar träd som kan växa i skuggan 

som gran och bok till skillnad från exempelvis tall och många av de lövträdsarter i 

har där vi verkar som historiskt föryngrade sig via skogsbränder. 

Skogsproduktionsmässigt fungerar metoden på bördiga gran- och bokmarker i 

södra Sverige och söder därom där tillväxten är mycket högre än i våra norrländska 

skogar.  

En kombination av en alltför stark tro på naturens förmåga att själv sköta 

återbeskogningen samt en svag myndighetskontroll gjorde att det norrländska 

skogskapitalet utarmades under perioden 1850–1950 och innebar att denna metod 

historiskt övergavs. 

Biologiskt så har den också nackdelar då det främst är gran som klarar av att växa i 

blädade bestånd. På marker med tall och tidigare brandhistorik så är den rätt så 

olämplig. Bestånd som blädas kommer på sikt att utvecklas till mer eller mindre 

monokulturer av gran.  

Sen ska man också komma ihåg att man fortfarande bedriver skogsbruk vilket 

innebär att problemet med att det finns för lite död ved och gamla träd och 

framförallt gamla lövträd i dagens skogsbruk kvarstår. 

Skärm påminner om en tätare tallfröträdställning som var vanligt förr. Man kan även 

tänka sig att ställa en gles skärm av gran på ungefär samma marker som man 

blädar. Det måste redan finnas rikligt med etablerade granplantor under det 

etablerade trädskiktet för att vara säker på att metoden fungerar. 
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Skogsproduktionsmässigt kan den funka hos oss om den används rätt. Man tappar 

några år i omloppstid och det kan bli områden runt träden där det inte växer något 

(detta gäller främst tall). Dock slipper man en del skogsvårdskostnader. 

Biologiskt så bidrar den inte så mycket till den biologiska mångfalden då den efter 

skärmens avveckling efter ca 10-15 år uppvisar ett likartat och likåldrigt homogent 

bestånd som vi idag ser i modernt skogsbruk. 

Estetiskt så har det dock vissa fördelar i anslutning till tätortsnära områden så visst 

har den sin funktion för trivsel hos allmänheten. 

Luckblädning eller schackrutehuggning är en metod där man varvar mycket små 

hyggen med stående skog. Denna metod är framtagen för tallskog och påminner 

lite om det landskap som uppstod efter de stora bränder som tidigare härjade här 

uppe i norr. 

Om man inte låser fast sig vid att hyggena måste vara små utan kan variera lite 

både i storlek och följa terrängen så kan detta vara en väg som går att göra utan 

alltför stora uppoffringar skogsproduktionsmässigt och ekonomiskt. 

För den biologiska mångfalden är dock nyttan begränsad om man inte kombinerar 

detta fullt ut med en naturvårdsbränning vilket gör den kvarvarande skogen 

värdelös ur råvarusynpunkt. 

Skellefteå Krafts skogar domineras av tall och ur historiskt perspektiv så bör dessa 

liksom övriga tallskogar i norra Sverige ha brunnit med ca 70-150 års mellanrum i 

ungefär samma utsträckning som vi idag gör kalhyggen (d.v.s. 1 % av den totala 

skogsarealen årligen).  

De arter som präglar dessa marker är väldigt tåliga, gillar exponering av sol och är 

även beroende av störningar som exempelvis brand.  De behöver det substrat som 

blir efter dessa bränder såsom död ved, mycket gamla träd och brandljud på 

stående träd. 

Redan idag jobbar Skellefteå Kraft aktivt med att öka andelen kalhyggesfritt brukad 

skogsmark på våra marker där det är lämpligt. Vårt mål som vi jobbar mot är att 

skogsbruks- och föryngringsmetoderna ska vara så lika naturens egna som möjligt 

och då måste de naturgivna förutsättningarna gå före generella principer. Detta är 

dock en process som pågår fortlöpande i takt med varje traktplanering då alla 

åtgärder planeras i fält och där beaktas och beslutas vilken metod och hänsyn som 

behövs.  

Att schematiskt gå över helt till kalhyggesfria metoder vore med vårt synsätt inte en 

bra lösning, vår intäkt från skogsbruket skulle dessutom radikalt minska. 

För att skapa en biologisk mångfald så krävs även en mångfald av skogliga åtgärder 

varav kalhyggesfritt är ett verktyg av många. Kalhyggesfritt skogsbruk i sig löser inte 

problemen med brist på död ved eller frånvaron av riktigt gamla träd och 

brandpåverkade skogar. För lövskogar har kalhyggesfritt skogsbruk till och med en 

negativ effekt då de ofta behöver intensivare naturvärdesstärkande metoder som 

syftar till att gynna lövet så att inte granen tar över.  
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Vi försöker redan i dagsläget hålla oss uppdaterade med kunskapsläget, 

fortlöpande utbildningar och är delaktig i kunskapsbyggandet i skogsskötselfrågor 

som vi även tror kommer att intensifieras under kommande år.  

När det gäller ägardirektivet så specificeras idag väldigt lite detaljer kring hur 

verksamheterna operativt ska bedrivas, det är upp till bolaget att försöka följa de 

generella principerna och skapa operativa planer. Vi tycker att det vore konstigt om 

denna fråga hanterades på ett unikt sätt.  

Vi anser att ägardirektivet som det är skrivet idag stöder vårt arbete med att öka det 

kalhyggesfria skogsbruket på våra marker. ". 

______________________________________________________________________________ 

 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

2022-11-08 

24 (64) 

 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 295 Dnr KS 2022-000386 107 

Interpellation av Linnea Öhman (MP) om Skellefteå 

Krafts våt- och torvmarker (27/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 

Linnea Öhman (MP) samt Fredrik Lundberg (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Linnea Öhman (MP) har ställt följande interpellation 

till kommunstyrelsens ordförande: 

"Dikade marker släpper ut lika mycket koldioxid som Sveriges personbilstransporter. 

För ett år sedan gav den rödgröna regeringen i uppdrag till Skogsstyrelsen att 

återväta utdikade våt- och torvmarker. Återvätning har stor potential att minska 

växthusgasutsläppen och brukar dessutom innebära positiva effekter för den 

biologiska mångfalden. 

Skellefteå kraft skriver på sin hemsida: 

“Skellefteå Kraft har tre stycken torvtäkter och är först i Sverige med att 

efterbehandla mark där det fortfarande finns stora områden med djup torv kvar. Det 

innebär att det inte finns någon praxis för hur efterbehandlingen ska genomföras. 

För att undersöka förutsättningarna för en hållbar efterbehandling har konsultstöd 

upphandlats. Under 2020 har samråd med markägare, kommunen, länsstyrelse och 

berörda samebyar genomförts för att föra en dialog kring alternativa vägar framåt.” 

I Norran rapporterades i februari att det skulle byggas solceller på åtminstone en av 

dessa torvtäkter. Det låter bra att satsa på solenergi. Samtidigt är det viktigt att 

också stoppa läckaget av växthusgaser från torvtäkten. 

Med anledning av detta undrar jag: 

 Hur går det med efterbehandlingen av torvtäkterna? 

 Vilka åtgärder planerar Skellefteå kraft för att stoppa läckaget av 

växthusgaser från den eller de torvtäkter som ska bebyggas med 

solcellsparker? 

 Finns det fler ytor på Skellefteå krafts mark som skulle kunna bidra till 

minskade växthusgasutsläpp genom återvätning? 

 Finns det planer på att återväta marker?" 

Kommunstyrelsens ordförande har, med stöd av bestämmelserna i 

kommunfullmäktiges arbetsordning 33 § 2 pkt överlämnat besvarande till 

ordföranden i styrelsen för Skellefteå Kraft AB. 

Ordföranden i styrelsen för Skellefteå Kraft AB Fredrik Lundberg (S) lämnar följande 

svar: 
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"Skellefteå Kraft AB ska ha en aktiv markförvaltning. Detta innebär ett aktivt och 

proaktivt arbete med arrenden och andra markupplåtelser, som exempelvis master 

eller täkter, ska användas för att förbättra resultat och vår konkurrensförmåga. 

Utgångspunkten för vår markförvaltning är att med alla värden sammanvägda få så 

god avkastning som möjligt i koncernen med våret innehav. Såväl framtida 

avkastning som minimering av risker är i allt väsentligt beroende av en effektiv 

markförvaltning. 

Fråga: Hur går det med efterbehandlingen av torvtäkterna? 

Svar: Skellefteå Kraft AB arbetar med att ta fram översiktliga och detaljerade 

efterbehandlingsplaner för våra täkter som Länsstyrelsen i nästa fas ska godkänna 

innan efterbehandlingen får påbörjas. I dessa planer ingår exempelvis samråd., 

hydrologiska och geologiska analyser för att skapa en bild över vilka önskemål som 

finns från diverse aktörer samt vilka naturgivna förutsättningar som finns för att 

utföra efterbehandlingen. Denna måste följa Länsstyrelsens initiala målsättning då 

de är den beslutande myndigheten. 

Utifrån de faktiska förutsättningarna avgörs hur marken kan efterbehandlas. Det kan 

röra sig om att skapa vattenspeglar, våtmarker eller produktiv skogsmark. Den 

kunskap vi har i dagsläget indikerar att den största delen av arealen på torvtäkterna 

förmodligen kommer att bli våtmarker och detta ligger i fas med Länsstyrelsens mål. 

Noterbart är att de flesta marker där Skellefteå Kraft har producerat torv har sedan 

tidigare varit dikade marker, så detta arbete kommer att skapa ett mer ursprungligt 

landskap än det var innan torvproduktion.  

Vi har under den föregående hösten med Länsstyrelsens godkännande påbörjat ett 

antal försök på en del av torvtäkten i Norrheden i syfte att hitta de bästa metoderna 

och att samla kunskap för att kunna bedöma tidsåtgång och kostnad vid 

upphandling. Om allt går väl kommer vi att fortsätta med återläggning av diken 

under detta år. 

Fråga: Vilka åtgärder planerar Skellefteå kraft för att stoppa läckaget av 

växthusgaser från den eller de torvtäkter som ska bebyggas med solcellsparker? 

Svar: Om det blir solcellsparker eller inte vet ingen i dag. Ett arbete med att utreda 

om våra torvkoncessioner och miljötillstånd går att anpassa till att gälla för 

solcellsparker är uppstartat tillsammans mede Länsstyrelsen. Om detta faller väl ut 

så kommer Länsstyrelsen att specificera principer och detaljerade krav på hur arbete 

ska utföras och hur och när slutlig efterbehandling ska utföras. I nästa läge får 

markägarna bedöma om de är intresserade av en solcellspark på marken och 

därefter skriva separata avtal med den aktör som bygger parken. Går det inte att 

genomföra detta kommer täkterna att efterbehandlas enligt Länsstyrelsens 

beslutade kravspecifikation för torvtäkter enligt ursprunglig tidplan.  

Fråga: Finns det fler ytor på Skellefteå krafts mark som skulle kunna bidra till 

minskade växthusgasutsläpp genom återvätning? 

Svar: Skellefteå Kraft är inte markägare på torvtäkterna eller i kant med dessa, så vi 

kan inte göra den typ av åtgärder som görs på torvtäkterna. 

Skellefteå Kraft har i dag 1552 hektar myr. Huvuddelen av dessa är odikade eller har 

enstaka diken av utloppskaraktär som härrör från dikessystem som berör fler 

fastigheter än Skellefteå Krafts. Syftet och funktionen med dessa diken är främst inte 

att avvattna myren, utan för att leda bort vatten från diken i skogsmarkerna intill för 

att höja tillväxten där.  
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En åtgärd som att lägga igen diken i den mån de inte redan har slammat igen, 

skulle för Skellefteå Krafts del inte medföra att några stora arealer nya våtmarker 

kan skapas utan bara bidra till en sämre tillväxt i våra skogar. 

Risken är även stor att en enstaka åtgärd, exempelvis dämning/återvätning, på vår 

mark kan drabba andra markägare negativt. 

Resultatet av de arbeten som vi nu håller på med kring att inventera, utreda och 

därefter förbättra habitat för hotade arter kan dock innebära att den typen av 

åtgärder kan bli användbara i den palett av naturvårdande åtgärder som kan 

behövas framöver. 

Fråga:  Finns det planer på att återväta marker? 

Svar: Skellefteå Kraft har i dag inga konkreta planer på att återväta specifika 

skogsmarkområden på egen mark". 

______________________________________________________________________________ 
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§ 296 Dnr KS 2022-000163 160 

Motion av Andreas Löwenhöök (M) om beredskapslager 

för att stärka Skellefteå kommuns krisberedskap (6/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen är, med hänvisning till av kommunstyrelsen givet uppdrag, att 

betrakta som besvarad. 

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 

kommunfullmäktiges sida. 

Inlägg 

Andreas Löwenhöök (M), Evelina Fahlesson (S), Jens Wennberg (L), Carina Sundbom 

(C), Linda Strandberg (SD), Tomas Teglund (S), Filip Palukka (V), Hans Brettschneider 

(MP) samt Per Boström (KD) yttrar sig.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har inkommit med en 

motion i vilken föreslås att kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra en analys 

och bedömning av behovet av beredskapslager för att kommunens olika 

verksamheter ska klara olika typer av krissituationer (beslutspunkt 1); att 

kommunstyrelsen får i uppdrag att utifrån genomförd analys ta fram en plan för att 

bygga upp beredskapslager i kommunorganisationen och/eller i samverkan med 

andra aktörer (beslutspunkt 2); samt att budgetberedningen får i uppdrag att 

avsätta nödvändiga resurser för att successivt bygga upp kommunens 

beredskapslager i enlighet med framtagen plan (beslutspunkt 3). 

Säkerhetschefen anför att det pågår ett omfattande arbete i det svenska samhället 

beträffande uppbyggnaden av ett civilt försvar. Det är oklart vilka krav som kommer 

att ställas på landets kommuner, och i vilken omfattning statlig finansiering kommer 

att finnas. Inom Skellefteå kommun pågår ett arbete med att ta fram en risk- och 

sårbarhetsanalys för hela den kommunala verksamheten, denna beräknas färdig 

under 2023. 

Kommunstyrelsen beslutade 2022-10-11 § 275 att säkerhetsenheten får i uppdrag 

att, i samband med framtagandet av den kommunövergripande risk- och 

sårbarhetsanalysen, föreslå vad som bör ingå i ett eventuellt beredskapslager 

(kommunstyrelsens beslutspunkt 1); att uppdraget enligt punkt 1 är under 

förutsättning av att det inte innan dess är reglerat i författning, eller på annat sätt 

tydliggjort, vilka krav som ställs på en kommun i detta avseende (kommunstyrelsens 

beslutspunkt 2), att risk- och sårbarhetsanalysen ska redovisas senast 2023-10-31 

(kommunstyrelsens beslutspunkt 3); samt att i redovisningen enligt punkt 3 ska 

finansieringsfrågan behandlas (kommunstyrelsens beslutspunkt 4). 

Kommunstyrelsen föreslog även kommunfullmäktige att, med hänvisning till av 

kommunstyrelsen givna uppdrag, betrakta motionen som besvarad. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att motionen är, med hänvisning till av kommunstyrelsen 

givet uppdrag, att betrakta som besvarad (beslutspunkt 1); samt att motionen 

föranleder inte någon ytterligare åtgärd från kommunfullmäktiges sida 

(beslutspunkt 2). 
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Andreas Löwenhöök (M), Evelina Fahlesson (S), Carina Sundbom (C), Linda 

Strandberg (SD), Tomas Teglund (S), Filip Palukka (V), Hans Brettschneider (MP) 

samt Per Boström (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 275 

Tjänsteskrivelse, support och lokaler 2022-09-07 

Motion 6/22 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Förvaltningen support och lokaler, säkerhetschefen 
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§ 297 Dnr KS 2022-000164 109 

Motion av Andreas Löwenhöök (M) om en kommunal 

veteranstrategi (7/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Motionen avslås. 

Reservation 

Andreas Löwenhöök (M) samt Linda Strandberg (SD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna yrkanden. Henry Andersson (M), Helen Lundmark (M), André 

Waplan (M), Kaisa Edström (M), Anette Lindgren (M), Kjell Lindström (M), Sinikka 

Lindquist (M), Viktoria Sundin (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Nils E Vesterberg (M), 

Henrik Öhman (SD), Tony Rönnqvist (SD), Magnus Bergmark (SD), Elisabeth 

Lundqvist (SD), Marcus Sehlstedt (SD) samt Pär Sehlstedt (SD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för Andreas Löwenhööks m fl yrkande.  

Inlägg 

Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C), Evelina Fahlesson (S), Lorents Burman 

(S) samt Linda Strandberg (SD) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har inkommit med en 

motion om en kommunal veteranstrategi. I motionen förslås att kommunfullmäktige 

beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att utarbeta och till kommunfullmäktige 

lägga fram förslag om en veteranstrategi för Skellefteå kommun, strategin ska 

inspireras av nationella strategier och riktlinjer samt de mål som Sveriges 

Veteranförbund har tagit fram, och att kommunstyrelsen ska utreda om veteraner 

kan bli egen rabattgrupp i kommunens och de kommunala bolagens avgiftsbelagda 

verksamheter samt lämna förslag på lämpliga rabatteringar. 

Veteranpolitiken i Sverige hanteras främst på nationell nivå och ansvar för 

uppföljning och stöd till veteraner finns på statlig nivå. Under 2021 beslutade 

regeringen att en nationell veteranstrategi ska tas fram. Kommunledningskontoret 

följer utvecklingen av den nationella strategin och eventuella nya nationella riktlinjer 

som kan komma att leda till förändringar i kommunens uppdrag rörande 

veteranpolitiken och behov av en lokal veteranstrategi. 

Vad gäller utredning om rabatter i kommunens och de kommunala bolagens 

avgiftsbelagda verksamheter har kommunen att förhålla sig till 

likställighetsprincipen, vilken innebär att kommunmedlemmar ska behandlas lika. 

För att införa en egen rabattgrupp skulle det krävas en tydlig motivering till varför 

gruppen veteraner prioriteras framför andra grupper. I tidigare rättspraxis har 

likställighetsprincipen tolkats tämligen strängt när det har gällt kommunala avgifter. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att motionen avslås. 

Andreas Löwenhöök (M) samt Linda Strandberg (SD) yrkar bifall till motionen. 

Evelina Fahlesson (S) samt Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 
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Carina Sundbom (C) yrkar bifall till motionens beslutspunkt 1 och 2.  

Beslutsgång 1 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag, Andreas Löwenhööks 

m fl yrkande samt Carina Sundboms yrkande var för sig, och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs varvid ordföranden meddelar att kommunstyrelsens förslag utses 

till huvudförslag. Andreas Löwenhööks m fl yrkande kommer att ställas mot Carina 

Sundboms yrkande, det vinnande yrkandet kommer att ställas mot huvudförslaget. 

Denna propositionsordning godkännes. 

Votering verkställs enligt följande godkända propositionsordning: "Den som stöder 

Andreas Löwenhööks m fl yrkande röstar ja, den som stöder Carina Sundboms 

yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 1 

Vid voteringen avges 18 ja-röster och 6 nej-röster, 40 ledamöter avstår från att 

rösta, 1 ledamot är frånvarande. Hur var och en röstar framgår av till denna paragraf 

bifogade förteckning. 

Beslutsgång 2 

Votering verkställs enligt följande godkända propositionsordning: "Den som stöder 

kommunstyrelsens förslag yrkande röstar ja, den som stöder Andreas Löwenhööks 

m fl yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 2 

Vid voteringen avges 42 ja-röster och 20 nej-röster, 3 ledamöter avstår från att 

rösta. Hur var och en röstar framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 306 

Tjänsteskrivelse, Kommunledningskontoret 2022-08-31 

Styrdokument, riktlinjer för styrande dokument för Skellefteå kommun 2014-09-16 

Motion 7/22 

______________________________________________________________________________ 
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Voteringsförteckning § 297 Omröstningsresultat 1 

 

Ja röstar: 

Andreas Löwenhöök (M), Henry Andersson (M), Helen Lundmark (M), André Waplan 

(M), Kaisa Edström (M), Anette Lindgren (M), Kjell Lindström (M), Sinikka Lindquist 

(M), Viktoria Sundin (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Nils E Vesterberg (M), Tony 

Rönnqvist (SD), Magnus Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Marcus Sehlstedt 

(SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), Henrik Öhman (SD). 

Nej röstar: 

Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), 

Katarina Larsson (C), Kornelia Paulander (C).  

Avstår från att rösta: 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Lorents Burman (S), Evelina Fahlesson (S), Daniel 

Enwall (S), Malin Berglund (S), Daniel Johanson (S), Mats Ekman (S), Kenneth 

Fahlesson (S), Jasmin Ravaghi (S), Annamaria Hedlund (S), Martin Hedqvist (S), Iosif 

Karambotis (S), Sara Keisu-Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna 

Lundström (S), Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), 

Magnus Nilsson (S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Kristin 

Lundmark (S), Fredrik Lundberg (S), Tomas Teglund (S), Solveig Widmark Andersson 

(S),  

Joakim Wallström (V), Weidan Gong (V), Lilian Nilsson (V), Filip Palukka (V), Lova 

Torstensson (V), 

Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP), 

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L).  

Frånvarande: 

Lena Forsman (KD). 
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Voteringsförteckning § 297 Omröstningsresultat 2 

 

Ja röstar: 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Lorents Burman (S), Evelina Fahlesson (S), Daniel 

Enwall (S), Malin Berglund (S), Daniel Johanson (S), Mats Ekman (S), Kenneth 

Fahlesson (S), Jasmin Ravaghi (S), Annamaria Hedlund (S), Martin Hedqvist (S), Iosif 

Karambotis (S), Sara Keisu-Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna 

Lundström (S), Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), 

Magnus Nilsson (S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Kristin 

Lundmark (S), Fredrik Lundberg (S), Tomas Teglund (S), Solveig Widmark Andersson 

(S),  

Maria Bernsson (C), 

Joakim Wallström (V), Weidan Gong (V), Lilian Nilsson (V), Filip Palukka (V), Lova 

Torstensson (V), 

Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP), 

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 

 

Nej röstar: 

Andreas Löwenhöök (M), Henry Andersson (M), Helen Lundmark (M), André Waplan 

(M), Kaisa Edström (M), Anette Lindgren (M), Kjell Lindström (M), Sinikka Lindquist 

(M), Viktoria Sundin (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Nils E Vesterberg (M), 

Tony Rönnqvist (SD), Magnus Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Marcus 

Sehlstedt (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), Henrik Öhman (SD),  

Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander (C),  

Avstår från att rösta: 

Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Katarina Larsson (C), 
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§ 298 Dnr KS 2022-000577 045 

Skellefteå Kraft kommunal borgen - Nasdaq 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Skellefteå kommun går i borgen, såsom för egen skuld, för Skellefteå Kraft 

AB. 

2. Borgen kan nyttjas upp till 4 000 000 000 svenska kronor (SEK).  

Inlägg 

Kjell Lindström (M), Hans Brettschneider (MP), Christina Soldan (L), Mats Ekman (S) 

samt Andreas Boman (KD) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2022-09-22 § 278 att rekommendera 

kommunfullmäktige att ge Skellefteå Kraft AB en Kommunal borgen, såsom för 

egen skuld, som kan nyttjas upp till 4 000 000 000 svenska kronor (SEK).  

Bakgrunden är att Skellefteå Kraft AB prissäkrar en del av sin elproduktion på 

handelsplatsen Nasdaq. Detta är en viktig del i bolagets strategi för att kunna säkra 

framtida elproduktion när prisbilden är gynnsam och för att jämna ut 

resultatsvängningar. För att få göra det krävs olika typer av säkerheter gentemot 

Nasdaq, bland annat det egna kapitalets storlek, likvida medel och den outnyttjade 

limitens storlek. Nasdaq jämför Skellefteå Kraft mot det mått som för stunden är det 

sämre måttet. Säkerhetens storlek förändras med elprisets utveckling. För 

närvarande är elpriset väldigt rörligt och ytterst oförutsägbart.  

Under våren ökade Skellefteå Krafts säkerhetskrav mot Nasdaq kraftigt och 

Skellefteå Kraft var nära att slå i taket för likviditet, vilket då löstes genom att öka 

upp Skellefteå Krafts kontolimit mot Skellefteå Stadshus och man fick därmed en 

ökad likviditet.  

De senaste veckorna har säkerhetskraven ökat kraftigt igen med den stigande 

rörligheten på marknaden vilket gjort att Skellefteå Kraft under senaste veckorna 

varit över Nasdaqs limit för eget kapital vid några tillfällen. I och med att Skellefteå 

Krafts likviditet har stärkts genom en ökad kontolimit mot Skellefteå Stadshus samt 

ett stort inflöde av pengar från Nasdaq, är det nu det egna kapitalet som Nasdaq 

jämför Skellefteå Kraft mot.  

För att rusta Skellefteå Kraft mot en marknad med stora svängningar behövs ett 

antal långsiktiga förändringar göras. Ett sätt att stärka upp det egna kapitalet i 

Skellefteå Kraft är att Skellefteå kommun går in med en borgen som kan räknas 

med i Skellefteå Krafts Egna Kapital.  

I limiterna mot Nasdaq får Skellefteå Kraft tillgodoräkna sig 35 % av sitt egna 

Kapital utifrån den kreditscore som bolaget har. Med en kommunal borgen får 

Skellefteå Kraft tillgodoräkna sig ytterligare 40 % av den givna borgen från 

kommunen.  

Om elpriset stiger kraftigt och Skellefteå Kraft inte har tillräckligt utrymme mot 

limiterna hos Nasdaq kommer det med största sannolikhet innebära svårigheter, 

extra kostnader och i värsta fall en avstängning från Nasdaq. 
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Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 315 

Protokoll styrelsen för Skellefteå Stadshus AB 2022-09-22 § 278 

Bilaga Beslutsunderlag Kommunal borgen Nasdaq 

_____________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 

Skellefteå Stadshus AB 

Skellefteå Kraft AB 
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§ 299 Dnr KS 2022-000642 045 

Borgen för Skellefteå Stadshus ABs låneförpliktelser 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Skellefteå kommun ingår, såsom för egen skuld, borgen för Skellefteå 

Stadshus AB:s låneförpliktelser inklusive räntederivat upp till ett högsta 

belopp om 8 450 miljoner kronor jämte därpå löpande ränta och kostnader.  

2. Åtagandet enligt punkten 1 är utöver tidigare beviljad checkkredit 700 

miljoner kronor hos Nordea.  

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2022-10-27 § 294 att föreslå 

kommunfullmäktige att Skellefteå kommun ingår, såsom för egen skuld, borgen för 

Skellefteå Stadshus AB:s låneförpliktelser inklusive räntederivat upp till ett högsta 

belopp om 8 450 miljoner kronor jämte därpå löpande ränta och kostnader. 

Styrelsen påpekade att åtagandet är utöver tidigare beviljad checkkredit 700 

miljoner kronor hos Nordea. Styrelsen beslutade även att utöka den kreditlimit som 

Skelleftebostäder AB har hos Skellefteå Stadshus AB. 

Bakgrunden är att Skelleftebostäder AB i dag har en limit på 300 miljoner kronor på 

koncernkontot hos Nordea. Limiten är satt utifrån att förvärvet av de nyproducerade 

lägenheterna i kvarteret Frigg skulle ske under slutet av år 2023 eller början av år 

2024. Avtalet är skrivet så att säljaren kan vara flexibel med tidpunkten för 

försäljningen. Nu vill säljaren att försäljningen sker i slutet av år 2022. Med 

anledning av detta behöver SkelleftebostäderAB  öka sin limit med 500 miljoner 

kronor. I och med detta behöver Skellefteå kommuns borgen för Skellefteå 

Stadshus AB utökas. 

Skellefteå Stadshus AB har en limit på 160 miljoner kronor för moderbolagets egna 

verksamhet, men även för att kunna omfördela utrymme till annat dotterbolag vid 

oförutsett behovs. Det pågår många olika aktiviteter i Skellefteå Stadshuskoncernen 

som kräver att bolagen har tillräcklig likviditet för att kunna hantera svårplanerade 

likviditetsflöden.  

Skellefteå Stadshus AB har även för avsikt att under slutet av år 2022 reglera alla 

uppbokade koncernbidrag och aktieägartillskott inom koncernen. Sammantaget 

behöver Skellefteå Stadshus limit öka med 400 miljoner kronor till 560 miljoner 

kronor.  

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 320 

Protokoll, Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB 2022-10-27 § 294 

Tjänsteskrivelser, kommunledningskontoret 2022-10-20 samt 2022-05-10 

Bilaga, sammanställning över Skellefteå kommuns borgensförbindelser 

__________________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 

Skellefteå Stadshus AB 
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§ 300 Dnr KS 2022-000643 045 

Borgen för Skellefteå Kraft AB (valutahandel) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Skellefteå kommun går i borgen, såsom för egen skuld, för transaktioner inom Fx-

Deals, inom masteravtalet, som Skellefteå Kraft AB handlar mot Nordea Bank Abp 

med en beloppsgräns på 500 000 000 kronor.  

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2022-10-27 § 297 att rekommendera 

kommunfullmäktige att Skellefteå kommun går i borgen, såsom för egen skuld, för 

transaktioner inom Fx-Deals (inom masteravtalet) som Skellefteå Kraft AB handlar 

mot Nordea Bank Abp med en beloppsgräns på 500 000000 kronor.  

Bakgrunden är att Skellefteå Kraft AB prissäkrar en del av sin elproduktion på 

handelsplatsen Nasdaq. Detta är en viktig del i bolagets strategi för att kunna säkra 

framtida elproduktion när prisbilden är gynnsam och för att jämna ut 

resultatsvängningar. Eftersom Nasdaq använder instrumentet Future blir det daglig 

avräkning av kontrakten vilket innebär att Skellefteå Kraft AB dagligen får in eller 

behöver betala ut i euro från/till Nasdaq i form av avräkning eller säkerheter 

(Collateral). På grund av högre terminspriser och ökad volatilitet på elmarknaden 

har även inflödet av euro från Nasdaq till bolagets bankkonton stigit kraftigt. 

Skellefteå Kraft AB säkrar sina eurovalutaflöden för att undvika valutarisker. I och 

med det ökade inflödet av euro har bolaget nått den limit banken har för bolagets 

valutahandel (FX-deals). Banken har haft möjlighet att agera och har sedan i somras 

vid två tillfällen ökat bolagets limiter, från initialt 95 000 000 kronor till 305 000 000 

kronor. Men utan kommunal borgen kan bolaget inte säkra valutaflöden längre än 

tre månader samt att banken egentligen kräver kommunal borgen på de limitnivåer 

bolaget har idag. Med en kommunal borgen kommer transaktionsavgifterna som 

Skellefteå Kraft AB betalar till Nordea för valutasäkringarna kunna sänkas. 

I dag har Skellefteå Kraft en limitnivå på 305 000 000 kronor men för att rusta 

bolaget mot en marknad med stora svängningar samt risker i framtida 

valutasvängningar behövs en långsiktig förändring varför bolaget anser att borgen 

bör ligga på 500 000 000 kronor för att bolaget ska kunna agera och säkra 

sinavalutaflöden. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 321 

Protokoll, styrelsen för Skellefteå Stadshus AB 2022-10-27 § 297 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-10-20 

Bilaga, beslutsunderlag Skellefteå Kraft AB 

______________________________________________________________________________ 
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Beslutet sänds till: 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 

Skellefteå Stadshus AB 

Skellefteå Kraft AB 
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§ 301 Dnr KS 2022-000644 045 

Borgen för Skellefteå Kraft AB (bankgarantier) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Skellefteå kommun ökar sitt borgensåtagande med 500 000 000 kronor så att 

kommunen lämnar borgen, såsom för egen skuld, till totalt 1 000 000 000 SEK för 

bankgarantier som Nordea ställer ut för Skellefteå Kraft AB.  

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2022-10-27 § 298 att rekommendera 

kommunfullmäktige att Skellefteå kommun ökar sitt borgensåtagande med 500 000 

000 kronor så att kommunen lämnar borgen, såsom för egen skull, till totalt 1 000 

000 000 kronor för bankgarantier som Nordea ställer ut för Skellefteå Kraft AB.  

Bakgrunden är att Skellefteå Kraft AB har behov att ställa ut säkerheter i form av 

bankgarantier, främst för all handel av fysisk el på nordiska elbörsen Nord Pool och 

till eSett Oy som förvaltar den nordiska balansavräkningsprocessen. Även andra 

bankgarantier kan behöva lämnas. Skellefteå Kraft AB har tidigare en 

bankgarantilimit hos Nordea på 500 000 000 kronor för vilken Skellefteå kommun 

har lämnat kommunal borgen. Detta utifrån Nordeas krav. På grund av volatiliteten 

på elmarknaden och de högre spotpriserna ser Skellefteå Kraft AB nu att denna 

bankgaranti inte kommer att räcka utan bolaget har räknat fram att ett behov av en 

utökning av bankgarantiramen med 500 000 000 kronor och därmed behövs även 

en utökning av det kommunala borgensåtagandet med motsvarande summa. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 322 

Protokoll, styrelsen för Skellefteå Stadshus AB 2022-10-27 § 298 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-10-20 

Bilaga, beslutsunderlag Skellefteå Kraft AB  

 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 

Skellefteå Stadshus AB 

Skellefteå Kraft AB 
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§ 302 Dnr KS 2022-000356 310 

Motion av Carina Sundbom (C) om plan för 

vägunderhåll (18/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen är, med hänvisning till samhällsbyggnadsnämndens yttrande, att 

betrakta som besvarad. 

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 

kommunfullmäktiges sida. 

Reservation 

Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C), Maria Bernsson (C), Per Boström (KD) 

samt Christina Soldan (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Henry Andersson (M), Helen Lundmark (M), André Waplan (M), Kaisa Edström (M), 

Anette Lindgren (M), Kjell Lindström (M), Sinikka Lindquist (M), Viktoria Sundin (M), 

Per-Ivar Skogqvist (M), Nils E Vesterberg (M), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark 

(C), Katarina Larsson (C), Kornelia Paulander (C), Lena Forsman (KD), Per Boström 

(KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD) samt Jens Wennberg (L) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för Carina Sundboms m fl yrkande.  

Inlägg 

Carina Sundbom (C), Sara Keisu-Lundh (S), Andreas Löwenhöök (M), Ann Åström (S), 

Hans Brettschneider (MP), Per Boström (KD), Maria Bernsson (C), Filip Palukka (V), 

Henry Andersson (M) samt Christina Soldan (L)  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Carina Sundbom (C) har inkommit med en motion i 

vilken föreslås  att samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att alltid beräkna 

underhållskostnader över tid inför nya investeringar i gator, vägar och gång- och 

cykelvägar. I samband med varje ny investering ska det i beslutet även finnas med 

uppgifter om underhållskostnader över tid i en underhållsplan för investeringen. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2022-08-22 § 153 att nämnden beslutade 

2022-05-23 § 113 om ambitionsnivåer och riktlinjer för planering av gatuunderhåll, 

att i samband med varje beslut om investering i samhällsbyggnadsnämnden finns 

det redan idag med uppgifter om underhållningskostnader över tid; samt att medel 

för gatudrift och underhåll tas med i den årliga budgetprocessen. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att motionen är, med hänvisning till 

samhällsbyggnadsnämndens yttrande, att betrakta som besvarad (beslutspunkt 1); 

samt att motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 

kommunfullmäktiges sida (beslutspunkt 2). 

Carina Sundbom (C), Andreas Löwenhöök (M), Per Boström (KD), Maria Bernsson (C) 

samt Christina Soldan (L) yrkar bifall till motionen. 

Sara Keisu-Lundh (S), Ann Åström (S), Hans Brettschneider (MP) samt Filip Palukka 

(V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Carina 

Sundboms m fl yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända propositionsordning: "Den 

som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Carina Sundboms 

m fl yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 

Vid voteringen avges 42 ja-röster och 23 nej-röster. Hur var och en röstar framgår 

av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 285 

Protokoll, samhällsbyggnadsnämnden 2022-08-22 § 153 

Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2022-08-02 

Motion 18/22 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Samhällsbyggnadsnämnden 
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Voteringsförteckning § 302  

 

Ja röstar: 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Lorents Burman (S), Evelina Fahlesson (S), Daniel 

Enwall (S), Malin Berglund (S), Daniel Johanson (S), Mats Ekman (S), Kenneth 

Fahlesson (S), Jasmin Ravaghi (S), Annamaria Hedlund (S), Martin Hedqvist (S), Iosif 

Karambotis (S), Sara Keisu-Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna 

Lundström (S), Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), 

Magnus Nilsson (S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Kristin 

Lundmark (S), Fredrik Lundberg (S), Tomas Teglund (S), Solveig Widmark Andersson 

(S),  

Tony Rönnqvist (SD), Magnus Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Marcus 

Sehlstedt (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg, Henrik Öhman (SD), 

Joakim Wallström (V), Weidan Gong (V), Lilian Nilsson (V), Filip Palukka (V), Lova 

Torstensson (V), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP). 

 

Nej röstar: 

Andreas Löwenhöök (M), Henry Andersson (M), Helen Lundmark (M), André Waplan 

(M), Kaisa Edström (M), Anette Lindgren (M), Kjell Lindström (M), Sinikka Lindquist 

(M), Viktoria Sundin (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Nils E Vesterberg (M), Carina 

Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Katarina 

Larsson (C), Kornelia Paulander (C), 

Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), 

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L).  

 



SKELLEFTEÅ KOMMUN 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

2022-11-08 

42 (64) 

 

Justering (sign) Utdragsbestyrkande 

  

 

§ 303 Dnr KS 2021-000247 310 

Motion av Ramona Dolan (M) om trygga handelsstråk 

(14/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra en analys av centrala 

Skellefteå och serviceorterna utifrån ett säkerhetsperspektiv för fotgängare 

där fokus läggs på publika platser, torg, stråk och gator. 

2. Analysens fokus ska vara på säkerhet och trygghet och inte begränsas 

enbart till antagonistiska handlingar. 

3. Analysen ska ligga till grund för förslag till åtgärder som kan vidtas för att 

stärka säkerhet och trygghet för fotgängare, inklusive kostnadsberäkning av 

åtgärderna. 

4. Motionen är därmed att anse som bifallen. 

Inlägg 

Andreas Löwenhöök (M), Evelina Fahlesson (S), Linda Strandberg (SD), Maria 

Bernsson (C), Hans Brettschneider (MP) samt Christina Soldan (L) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Ramona Dolan (M) har inkommit med en motion i 

vilken föreslås att kommunstyrelsen ges i uppdrag att göra en analys av centrala 

Skellefteå och serviceorterna utifrån ett säkerhetsperspektiv för fotgängare där 

fokus läggs på publika platser, torg, butiker, stråk och gator (beslutspunkt 1); samt 

att kommunstyrelsen ges i uppdrag att, utifrån genomförd analys, ge 

kostnadsberäknade förslag på åtgärder som kan vidtas för att stärka upp säkerheten 

och tryggheten för fotgängare, som kommunfullmäktige kan ta ställning till 

(beslutspunkt 2). 

Säkerhetschefen har yttrat sig, och framhåller att en analys bör ha ett brett 

perspektiv. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2022-04-25 § 91 att bifalla motionen med 

tillägget att analysens fokus ska vara på säkerhet och trygghet och inte begränsas 

enbart till antagonistiska handlingar, samt att eventuella kostnadsberäknade förslag 

på åtgärder redovisas för berörd nämnd med beslutad finansiering. 

Kommunstyrelsen beslutade 2022-05-23 § 188 att ärendet återremitteras till 

samhällsbyggnadsnämnden för komplettering med en beskrivning av hur det i dag 

arbetas med säkerhet ur trafik- och trygghetssynpunkt. 

Samhällsbyggnadsnämnden uttalade 2022-08-22 § 152 att nämnden utgår från 

Sveriges kommuner och regioners handbok ”Trafik för en attraktiv stad” och ”Skydd 

mot fordonsattacker” vid ny- och ombyggnader.; samt att  kostnader för dessa 

åtgärder tas med i den normala budgetprocessen. 
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Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra en 

analys av centrala Skellefteå och serviceorterna utifrån ett säkerhetsperspektiv för 

fotgängare där fokus läggs på publika platser, torg, stråk och gator (beslutspunkt 1); 

att analysens fokus ska vara på säkerhet och trygghet och inte begränsas enbart till 

antagonistiska handlingar (beslutspunkt 2); att analysen ska ligga till grund för 

förslag till åtgärder som kan vidtas för att stärka säkerhet och trygghet för 

fotgängare, inklusive kostnadsberäkning av åtgärderna (beslutspunkt 3); samt att 

motionen är därmed att anse som besvarad (beslutspunkt 4). 

Andreas Löwenhöök (M), Evelina Fahlesson (S), Linda Strandberg (SD), Maria 

Bernsson (C), Hans Brettschneider (MP) samt Christina Soldan (L) yrkar att motionen 

skall anses som bifallen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på Andreas Löwenhööks m fl yrkande och finner att 

kommunfullmäktige bifaller detsamma. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 307 

Protokoll, samhällsbyggnadsnämnden 2022-08-22 § 152 

Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2022-08-02 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-05-23 § 188 

Protokoll, kommunstyrelsens arbetsutskott, 2022-05-10 § 173 

Protokoll, samhällsbyggnadsnämnden 2022-04-25 § 91 

Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2022-03-28 

Tjänsteskrivelse, säkerhetschefen 2021-05-24 

Motion 14/21 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Kommunstyrelsen 

Säkerhetschefen 
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§ 304 Dnr KS 2021-000726 614 

Motion av Micaela Löwenhöök (M) om att söka 

samarbete mellan Skellefteå konsthall och 

Nationalmuseum (38/21) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2022-12-06. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Micaela Löwenhöök (M) har inkommit med en 

motion i vilken föreslås att kulturnämnden, i samarbete med Region Västerbotten, 

får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att få till stånd ett samarbete mellan 

Skellefteå konsthall och Nationalmuseum, likt det samarbete som finns mellan 

Jamtli och Nationalmuseum (beslutspunkt 1); sam att kulturnämnden, i samarbete 

med Region Västerbotten, får i uppdrag att upprätta ett samarbete mellan 

Skellefteå konsthall och Nationalmuseum, om förutsättningarna tillåter det 

(beslutspunkt 2). 

Kulturnämnden beslutade 2022-06-01 § 65 att motionen avslås med hänvisning till 

att det primära uppdraget för Skellefteå konsthall är att visa samtidskonst. 

Ordföranden meddelar att motionären har framfört önskemål om att ärendet skall 

bordläggas till kommande sammanträde, på grund av att motionären inte har 

möjlighet att närvara vid dagens sammanträde. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 308 

Protokoll, kulturnämnden 2022-06-01 § 65 

Tjänsteskrivelse, kultur- och fritidskontoret 2022-05-02 

Motion 38/21 

______________________________________________________________________________ 
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§ 305 Dnr KS 2022-000500 042 

Delårsrapport augusti 2022, Skellefteå kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Delårsrapport augusti 2022, Skellefteå kommun, godkänns.  

2. Nämnder som redovisar årsprognoser som pekar mot en negativ avvikelse 

mot budget får i uppdrag att vidta nödvändiga åtgärder för att nå en 

ekonomi i balans. 

3. Undantag från punkten 2 utgörs av kostnader som förorsakats av Corona-

pandemin. 

Inlägg 

Lorents Burman (S), Andreas Löwenhöök (M), Hans Brettschneider (MP), Jens 

Wennberg (L), Sara Keisu-Lundh (S) samt Per Boström (KD) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Den samlade årsprognosen för hela kommunkoncernen uppgår till 1 008 miljoner 

kronor efter minskning av koncerninterna intäkter och kostnader. 

Kommunens resultatprognos har förbättrats ytterligare jämfört med april och ligger 

nu på plus 600 miljoner kronor och överstiger därmed budget (101 miljoner kronor) 

med 499 miljoner kronor. Det finns tre huvudsakliga förklaringar till den aktuella 

prognosen och det är för det första att kommunstyrelsen ser ut att erhålla ökade 

arrendeintäkter med över 300 miljoner kronor  för uthyrningen av de fyra 

vattenkraftverken. Den andra huvudförklaringen är att det årliga utfallet för 

skatteintäkter och generella statsbidrag förväntas överstiga budget med nästan 170 

miljoner kronor. Den tredje förklaringen är att kommunen förväntas erhålla ej 

budgeterade intäkter från exploatering och markförsäljning med knappt 100 

miljoner kronor. 

Stadshuskoncernens årsprognos uppgår till 656 miljoner kronor. Den stora 

skillnaden mellan åren förklaras av reavinster på 1 570 miljoner kronor som ifjol 

uppstod vid försäljning av främst fastigheter. Det innebär ändå att 

stadhuskoncernens bolag har ett starkare resultat i år om man bortser från fjolårets 

stora reavinster. Främsta orsakerna till det höga resultatet är höjda elpriser och ett 

bra resultatutfall på de prissäkringar som genomförts på Nasdaqbörsen. 

Den höga investeringstakten fortsätter, även om utfallet inte ser ut att nå 

budgeterad nivå. Kommunkoncernens totala investeringar i materiella 

anläggningstillgångar bedöms för helåret att uppgå till 2 589 miljoner kronor, varav 

1 622 miljoner kronor återfinns inom stadshuskoncernen och 967 miljoner kronor 

inom kommunen. I stadshuskoncernen står Skellefteå Kraft för den största delen av 

investeringarna med 1 326 miljoner kronor (elnät, vattenkraft och fibernät). 

I kommunen pågår några stora investeringar som Karlgårdsbron, förskola på 

Norrböle och Furuskolan i Jörn, nya industriområden i Bergsbyn och på Sörböle, 

samt investeringar i hamnen. Alla är stora projekt som tillsammans gör att årets 

utgifter beräknas bli högre än föregående år. Det prognostiserade utfallet ser dock 

inte ut att fullt ut nå kommunens budgeterade nivå för 2022 som uppgår till 1 235 

miljoner kronor. 
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Den sista augusti pågick det totalt 30 stycken stora investeringsprojekt (>20 

miljoner kronor) i kommunkoncernen. 11 projekt av dessa genomförs inom 

kommunen och 19 projekt inom stadshuskoncernen. Av det totala antalet projekt är 

det 2 projekt som redovisar negativa slutprognoser och det är industriområdet i 

Bergsbyn/hedensbyn, som har en prognosavvikelse på 30 procent, samt Furuskolan 

i Jörn som just nu ser en negativ avvikelse på runt 4 procent. 

För Skellefteå som plats fortsätter arbetsmarknaden att vara mycket stark med ett 

ökat arbetskraftsdeltagande som följd. Den totala arbetslösheten i Skellefteå 

fortsätter att sjunka trots redan mycket låga nivåer. Arbetslösheten uppgick i juli 

2022 till 3,5 procent, vilket är en minskning med 1,4 procentenheter jämfört med 

samma period ifjol. Arbetslösheten i riket låg i juli 2022 på 6,7 procent, vilket ger en 

skillnad på 3,2 procentenheter. Detta motsvarar nästan 48 procent lägre 

arbetslöshet i Skellefteå jämfört med riket. 

Bostadsbyggandet håller just nu en hög takt. För närvarande byggs 2 000 nya 

bostäder och bedömningen är att ungefär hälften av dessa (1 000 bostäder) 

kommer att färdigställas under 2022. 

Befolkningen i Skellefteå fortsätter att stiga. Vid halvårsskiftet uppgick kommunens 

befolkning till 73 984 invånare, vilket är en ökning sedan årsskiftet med 591 

personer. Under den senaste tolvmånadersperioden (jämfört med 2021-06-30) har 

befolkningen i kommunen ökat med 738 personer. En bedömning baserad på 

utfallet till och med andra kvartalet och den stigande ökningstakten är att 

kommunen kan växa med omkring 1 000 personer 2022. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att delårsrapport augusti 2022, Skellefteå kommun, 

godkänns (beslutspunkt 2); att nämnder som redovisar årsprognoser som pekar mot 

en negativ avvikelse mot budget får i uppdrag att vidta nödvändiga åtgärder för att 

nå en ekonomi i balans (beslutspunkt 2); samt att undantag från punkten 2 utgörs 

av kostnader som förorsakats av Corona-pandemin (beslutspunkt 3). 

Lorents Burman (S), Andreas Löwenhöök (M), Hans Brettschneider (MP) samt Jens 

Wennberg (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 318 

Delårsrapport augusti 2022, Skellefteå kommun 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Samtliga nämnder 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 306 Dnr KS 2022-000575 042 

Delårsrapport augusti 2022, Skellefteå Stadshus, 

koncernen 

Kommunfullmäktiges beslut 

Delårsrapport för Skellefteå Stadshus AB augusti 2022 godkänns.  

Inlägg 

Lorents Burman (S) yttrar sig.  

Sammanfattning 

Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB beslutade 2022-09-22 § 275 att godkänna 

bolagets delårsrapport och överlämna den till kommunfullmäktige. Till 

delårsrapporten hör delårsrapporter för i koncernen ingående bolag. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att delårsrapport för Skellefteå Stadshus AB augusti 2022 

godkänns.  

Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 317 

Protokoll, Styrelsen för Skellefteå Stadshus AB 2022-09-22 § 275 

Delårsrapport augusti 2022 Skellefteå Stadshus koncern 

__________________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Skellefteå Stadshus AB 

Kommunledningskontoret, finans och juridik 
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§ 307 Dnr KS 2022-000493 109 

Internationell strategi för Skellefteå kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Internationell strategi för Skellefteå kommun fastställs enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

2. Internationell strategi för Skellefteå kommun, fastställd av 

kommunfullmäktige 2015-10-20 § 283, upphör att gälla. 

Inlägg 

Andreas Löwenhöök (M), Håkan Andersson (C), Ann Åström (S), Hans Brettschneider 

(MP), Jens Wennberg (L) samt Linnea Öhman (MP) yttrar sig.  

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har berett ärendet ”Motion av Andreas Löwenhöök (M) 

om att den internationella strategin förtydligas med riktlinjer om att kommunen inte 

ska samarbeta med krigförande diktaturer och länder som hotar Sveriges säkerhet 

(8/22)”. I motionen föreslås att Skellefteå kommuns internationella strategi 

förtydligas med riktlinjer om att kommunen inte ska ha samarbeten eller utbyte 

med länder som inte lever upp till demokratiska principer och mänskliga rättigheter 

samt länder som hotar Sverige eller kränker våra territoriella gränser.  

Kommunledningskontoret har föreslagit att motionen bifalls, och har utifrån detta 

upprättat ett förslag till ny internationell strategi för Skellefteå kommun. 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-11-04 § 270 att ärendet återremitteras till 

kommunstyrelsen i syfte att se över formuleringar utifrån Håkan Anderssons, vid 

dagens sammanträde, lagda yrkande. Det yrkande som avsågs var att följande 

formulering skulle tillföras förslaget "Skellefteå kommuns samarbeten ska inte 

legitimera eller bidra ekonomiskt till stater som i strid med FN-stadgan brukar våld 

eller hot om våld riktat mot någon annan stats territoriella integritet eller politiska 

oberoende." 

Kommunledningskontoret har upprättat ett förslag utifrån yrkandet. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att internationell strategi för Skellefteå kommun fastställs 

enligt kommunstyrelsens förslag (beslutspunkt 1); samt att internationell strategi för 

Skellefteå kommun, fastställd av kommunfullmäktige 2015-10-20 § 283, upphör att 

gälla (beslutspunkt 2). 

Andreas Löwenhöök (M), Håkan Andersson (C), Ann Åström (S), Hans Brettschneider 

(MP), Jens Wennberg (L) samt Linnea Öhman (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

 

Beslutsgång 

Ordförande finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 
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Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 312 

Styrdokument, reviderat förslag till internationell strategi 

Protokoll, kommunfullmäktige 22022-11-04 § 270 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Samtliga nämnder 

Kommunledningskontoret, internationella enheten 
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§ 308 Dnr KS 2022-000165 109 

Motion av Andreas Löwenhöök (M) om att den 

internationella strategin förtydligas med riktlinjer om 

att kommunen inte ska samarbeta med krigförande 

diktaturer och länder som hotar Sveriges säkerhet 

(8/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen är, med hänvisning till förslag till ny internationell strategi, att 

betrakta som besvarad. 

2. Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd från kommunfullmäktiges 

sida. 

Inlägg 

Andreas Löwenhöök (M), Hans Brettschneider (MP) samt Lorents Burman (S) yttrar 

sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har inkommit med en 

motion i vilken föreslås att Skellefteå kommuns Skellefteå kommuns internationella 

strategi förtydligas med riktlinjer om att kommunen inte ska ha samarbeten eller 

utbyte med länder som inte lever upp till demokratiska principer och mänskliga 

rättigheter samt länder som hotar Sverige eller kränker våra territoriella gränser. 

Kommunledningskontoret anför att det finns anledning att ändra Skellefteå 

kommuns internationella strategi i enlighet med motionens förslag, och har därför 

lagt ett förslag till ny strategi utifrån detta. Strategin behandlas i ett separat ärende. 

Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 2022-10-04 att återremittera 

förslaget till strategi, samt att det aktuella ärendet återremitteras till 

kommunstyrelsen för att behandlas i samband med ärendet om ny internationell 

strategi. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att motionen är, med hänvisning till förslag till ny 

internationell strategi, att betrakta som besvarad (beslutspunkt 1); samt att 

motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd från kommunfullmäktiges sida 

(beslutspunkt 2). 

Andreas Löwenhöök (M) samt Hans Brettschneider (MP) yrkar att motionen skall 

betraktas som bifallen. 

Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Andreas 

Löwenhööks m fl yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 

som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Andreas 

Löwenhööks m fl yrkande röstar nej". 

Omröstningsresultat 

Vid voteringen avges 40 ja-röster och 25 nej-röster. Hur var och en röstar framgår 

av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2022-10-11 § 313 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-05-09 

Motion 8/22 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Kommunledningskontoret, internationella enheten 
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Voteringsförteckning § 308 

 

Ja röstar: 

Daniel Ådin (S), Ann Åström (S), Lorents Burman (S), Evelina Fahlesson (S), Daniel 

Enwall (S), Malin Berglund (S), Daniel Johanson (S), Mats Ekman (S), Kenneth 

Fahlesson (S), Jasmin Ravaghi (S), Annamaria Hedlund (S), Martin Hedqvist (S), Iosif 

Karambotis (S), Sara Keisu-Lundh (S), Carina Lillbacka (S), Felicia Lundmark (S), Anna 

Lundström (S), Elisabeth Lundström (S), Gunilla Lundström (S), Kamel Mnad (S), 

Magnus Nilsson (S), Isak Rådahl (S), Daniel Sjögren (S), Fredrik Stenberg (S), Kristin 

Lundmark (S), Fredrik Lundberg (S), Tomas Teglund (S), Solveig Widmark Andersson 

(S),  

Tony Rönnqvist (SD), Magnus Bergmark (SD), Elisabeth Lundqvist (SD), Marcus 

Sehlstedt (SD), Pär Sehlstedt (SD), Linda Strandberg (SD), Henrik Öhman (SD), 

Joakim Wallström (V), Weidan Gong (V), Lilian Nilsson (V), Filip Palukka (V), Lova 

Torstensson (V), 

 

Nej röstar: 

Andreas Löwenhöök (M), Henry Andersson (M), Helen Lundmark (M), André Waplan 

(M), Kaisa Edström (M), Anette Lindgren (M), Kjell Lindström (M), Sinikka Lindquist 

(M), Viktoria Sundin (M), Per-Ivar Skogqvist (M), Nils E Vesterberg (M), Carina 

Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Katarina 

Larsson (C), Kornelia Paulander (C), 

Lena Forsman (KD), Per Boström (KD), Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), 

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP), 

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L).  
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§ 309 Dnr KS 2022-000584 005 

Fråga av Carina Sundbom (C) om synkronisering av 

kalendrar och mejl för förtroendevalda 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 

Carina Sundbom (C) samt Tomas Teglund (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Carina Sundbom (C) har inkommit med följande 

fråga till nämnden för support och lokalers ordförande: 

"De flesta förtroendevalda har uppdrag på heltid. Hen har fått en läsplatta för det 

politiska arbetet, men det är sällan den används till vardags. Men det är till 

kommunmejlen och kalendern på kommunens läsplatta som all information skickas, 

viktiga meddelanden liksom kallelser och inbjudningar.  

Det här blir ofta problem för deltidspolitiker, eftersom det inte är lätt att komma 

ihåg att öppna sin läsplatta varje dag eller ens varje vecka när man inte har några 

inplanerade möten på gång. Och därför kan viktig information från Skellefteå 

kommuns organisation som skickas till den förtroendevalda missas. 

Tidigare har hen kunnat få sinn politikermejl och kalender kopplad till sin dator eller 

telefon och har därför enkelt kunnat hålla koll på de meddelanden som skickats på 

ett enkelt sätt var dag. 

 Nu kommer information om att man inte längre får ha detta kopplat till en privat 

adress, vilket många förtroendevalda ser som en klar försämring. Risken finns att 

hen missar viktiga meddelanden och viktiga möten. 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga: 

• Varför kan man inte få sin politikmejl och kalender även till sin 

personliga dator eller telefon? 

• När och var har detta beslutats?" 

Ordföranden i nämnden för support och lokaler Tomas Teglund (S) lämnar följande 

svar: 

"Fråga: Varför kan man inte få sin politikmejl och kalender även till sin personliga 

dator eller telefon? 

Svar: Det går bra att öppna eposten och kalender på privat telefon och dator. Vad 

som däremot inte går är att synkronisera kommunens epost och kalender till ett 

privat konto (kalender och epost).  Det beror på informationssäkerhetsaspekten, och 

är samma regler som gäller för kommunens personal.  

Fråga:  När och var har detta beslutats? 

Svar: Kommunfullmäktige fastställde en informationssäkerhetspolicy 2019, och 

arbetet bedrivs utifrån denna. Sen pågår en löpande utveckling inom området, både 
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vad gäller säkerhet och hot, och det sker naturligtvis en anpassning allt eftersom 

förutsättningarna förändras." 

______________________________________________________________________________ 
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§ 310 Dnr KS 2022-000674 299 

Fråga av Christina Soldan (L) om lokaler för 

konstnärsföreningen Skogen 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 

Christina Soldan (L) samt Daniel Sjögren (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Christina Soldan (L) har inkommit med följande 

fråga till kulturnämndens ordförande: 

"Konstnärsföreningen Skogen har under de två senaste åren byggt en modell för ett 

KKV (konstnärernas kollektivverkstad) i Kanalskolans "gamla" teknik- och 

slöjdlokaler. Lokalerna är tillfälliga och konstnärsföreningen Skogen söker aktivt 

efter permanenta lösningar för den fortsatta verksamheten. Nu får de vara där fram 

till sommaren 2023. Föreningens verksamhet fyller en viktig funktion i kulturlivet 

som helhet genom att fungera som arbetsplats för kulturskapare, en samarbetspart i 

kulturfrågor och en viktig inspiration för yngre generationer. Målet är en permanent 

och fungerande KKV i Skellefteå. En ny skolenhet med idrottsprofil skapas på 

Kanalskolan med start läsår 2023/2024. Jättebra ur olika perspektiv men vad händer 

med konstnärsföreningen Skogen som just nu vistas i Kanalskolans lokaler? 

Med anledning av detta vill jag fråga kulturnämndens ordförande: 

Kommer konstnärsföreningen Skogen att erbjudas en ny och ändamålsenlig lokal, 

när de blir utan lokal, då gymnasieskolan flyttar in i Kanalskolan?" 

Kulturnämndens ordförande Daniel Sjögren (S) lämnar följande svar: 

"Lokaler för långsiktig konstnärskollektivverkstad är något som kulturnämnden är 

väldigt engagerade i att få löst. Frågan lever i högsta grad och vi har goda 

förhoppningar om att hitta en lösning som kan fungera, men det är inte helt klart 

än." 

______________________________________________________________________________ 
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§ 311 Dnr KS 2022-000675 531 

Fråga av Carina Sundbom (C) om utredning av 

utvecklad samordning av skolbussar och linjetrafik 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 

Carina Sundbom (C) samt Lorents Burman (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Carina Sundbom (C) har inkommit med följande 

fråga till kommunstyrelsens ordförande: 

"Idag får bara elever till kommunala skolor åka med skolbussen. Det är många, både 

vuxna och friskolebarn, som skulle vilja betala sin biljett och åka med, när bussens 

rutt ändå passar och bussen inte är fullsatt. Det är svårt att motivera varför fler inte 

får nyttja den buss som ändå passerar. 

Det här är ett bekymmer som har funnits sedan kollektivtrafikomläggningen 2019 

och Centerpartiet har påtalat detta många gånger.  

I februari 2021 fick så kommunledningskontoret uppdrag från kommunstyrelsen att 

utreda utvecklad samordning av skolbusstrafik och linjetrafik. Utredningen skulle 

överlämnas till kommunstyrelsens sista sammanträde innan sommaruppehållet 

2021.  

Nu kan vi läsa i media, att det ska komma en lösning redan i höst så att 

privatpersoner kan åka med skolbussen. Jättebra och efterlängtat! Det stämmer bra 

med kommunens intentioner att öka resandet med kollektivtrafik.  

Men fortfarande har jag inte sett till någon redovisning av uppdraget som skulle 

utreda utvecklad samordning av skolbusstrafik och linjetrafik. 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga: 

När kommer utredningen om utvecklad samordning av skolbusstrafik och linjetrafik 

att vara klar och presenteras?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 

"Skellefteå kommun arbetar fortlöpande för förbättringar av kollektivtrafiken. De 

senaste årens genomgripande omläggning, där linjetrafik och skolskjutsar tydligt 

har separerats, upplevs som försämringar för vissa medborgare.  

På grund av att de olika trafikformerna har olika krav och beställare, är de också 

åtskilda.  

Vi har dock en tydlig ambition att öka resandet och erbjuda så många som möjligt 

att ta del av kollektivtrafiken.  
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Avslutningsvis så finns det ett starkt önskemål att boende på landsbygden som 

saknar linjetrafik i närheten ska kunna åka med passerande skolbussar. Därför ska 

trafikutövaren för skolskjutstrafiken, Skellefteå Buss AB, möjliggöra sådana resor. 

Sådant resande sker på samma villkor som för eleverna i skolskjutsen. Detta ska 

verkställas snarast och ses som en lösning i avvaktan på ett nytt förändrat system." 

______________________________________________________________________________ 
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§ 312 Dnr KS 2022-000676 531 

Fråga av Carina Sundbom (C) om fler elever i skoltaxin 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet har avslutats. 

Inlägg 

Carina Sundbom (C) samt Fredrik Stenberg (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Carina Sundbom (C) har inkommit med följande 

fråga till för- och grundskolenämndens ordförande: 

"Idag får bara elever till kommunala skolor skolskjuts. Det innebär att en elev som 

går på en friskola eller gjort särskilt val av skola inte får åka med skoltaxin, trots att 

denna passerar, har tomma platser, och kör i ansluter till elevens målpunkt. 

Det vore önskvärt att elever skulle kunna åka med när taxins rutt ändå passar och 

taxin inte är fullsatt. Det är svårt att motivera varför fler inte kan ta del av den skjuts 

som ändå passerar. 

Det här är ett bekymmer som har funnits i många år. Men med tanke på miljön, 

bränslepriserna och bättre förutsättningar att bo i hela kommunen borde man se 

om det går att bättre nyttja taxiskolskjutsarna.  

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga: 

Finns det möjligheter att förändra kommunens regelverk så att även skolelever som 

valt skola/friskola kan nyttja tomma säten i skoltaxin som passerar? 

För- och grundskolenämndens ordförande Fredrik Stenberg (S) lämnar följande 

svar: 

"Nämndens skolskjutsregler utgår från att en elev får skolskjuts om den uppfyller 

avståndskravet till elevens skolskjutsskola. Vid val av annan skola prövas kostnaden 

för att ordna skolskjuts till den valda skolan mot kostnaden till skolskjutsskolan. I 

dag så bedrivs skolskjuts med allmän kollektivtrafik, beställd skolbuss och med taxi. 

Om du skulle beviljats taxi till din skolskjutsskola så bedöms kostnaden för allmän 

kollektivtrafik eller taxi till din valda skola och om kostnaden är jämförbar eller lägre 

så beviljas du skolskjuts, förutsatt att du inte har en skola i ditt närområde. 
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Att generellt sett få åka med en till synes tom taxi är inte möjligt, det medför en 

extra kostnad då nämnden inte hyr en hel taxi utan rätt antal platser i taxin som 

också samordnas med andra kommunala resor. Nämnden avser att uppfylla 

lagstiftningens krav på skolskjuts och har med andra ord inte en plan att förändra 

reglerna i detta avseende.” 

______________________________________________________________________________ 
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§ 313 Dnr KS 2022-000631 101 

Delgivningar 

Sammanfattning 

Dnr 2022-000465  214 

Mark- och miljödomstolens dom 2022-09-08, Överklagande av 

kommunfullmäktiges beslut 2022-06-14 § 169 detaljplan för Näsudden, del av 

Skelleftehamn 2:7 inom stadsdelen Skelleftehamn, antagande 

Dnr 2022-000586  700 

Socialnämndens protokoll 2022-09-26 § 216 Rapport om ej verkställda beslut enligt 

socialtjänstlagen (SoL), kvartal 2, 2022 

Dnr 2022-000585  700 

Socialnämndens protokoll 2022-09-26 § 217 Rapport om ej verkställda beslut enligt 

lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS), kvartal 2, 2022 

Dnr 2022-000571  102 

Länsstyrelsens protokoll över slutlig rösträkning och mandatfördelning, val till 

kommunfullmäktige i Skellefteå kommun 

Dnr 2022-000640  107 

Länsstyrelsen i Norrbottens läns beslut 2012-02-08 om Avregistrering av stiftelse 

Handelsgården 

______________________________________________________________________________ 
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§ 314 Dnr KS 2022-000661 102 

Avsägelse från Lenita Hellman (M) av uppdraget som 

ledamot i för- och grundskolenämnden och eventuellt 

fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Lenita Hellman (M) befrias från uppdraget som ledamot i för- och 

grundskolenämnden. 

2. Kaisa Edström (M) utses till ledamot i för- och grundskolenämnden för 

perioden fram till och med 2022-12-31. 

Sammanfattning 

Lenita Hellman (M) har avsagt sig uppdraget som ledamot i för- och 

grundskolenämnden. Avsägelsen omfattar dessutom uppdraget som ledamot i för- 

och grundskolenämndens arbetsutskott. Det kan dock konstateras att ledamöter 

och ersättare i utskott utses av berörd nämnd, men att enbart ledamöter och 

ersättare i en nämnd kan ha uppdrag i nämndens utskott. Om kommunfullmäktige 

beslutar att befria Hellman från uppdraget som ledamot i nämnden kan det därmed 

anses att uppdraget som ledamot i nämndens arbetsutskott förfaller.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Lenita Hellman 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Lenita Hellman 

Kaisa Edström 

För- och grundskolenämnden 

Kommunstyrelsens sekretariat, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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§ 315 Dnr KS 2022-000664 102 

Avsägelse från Åsa Hällgren (SD) av uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Åsa Hällgren (SD) befrias från uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige. 

2. Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen i Västerbottens län om ny 

sammanräkning för att utse ny ersättare i kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 

Åsa Hällgren (SD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Åsa Hällgren 

______________________________________________________________________________ 

Beslutet sänds till: 

Åsa Hällgren 

Länsstyrelsen i Västerbottens län 

Kommunstyrelsens sekretariat, ansvarig för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
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